
Mäntynummen sisäilmaryhmän kokous 23.10. klo 9-10  Muistio 
 
Läsnä: Marko J.Niemi, Kaija Moisio, Jaakko Salminen, Elina Kaitajoki, Heidi Fabritius, Toni 
Viita, Keto Janne, Eriksson Pia, Lassi Huhtala, Marjo Ojajärvi,  Markus Moisio, Puro Johanna, 
Moisio Kaija, Kirsi Hietanen, Mirka Kallio 
 
Esityslista: 

1. Kokouksen avaus klo 9.00 

2. Puheenjohtajan ja sihteerin valitseminen 

-puheenjohtajana Elina Kaitajoki ja sihteerinä Marjo Ojajärvi 

3. Edellisen kokouksen muistion läpikäyminen ja hyväksyminen 
• hyväksyttiin 

4. Esityslistan läpikäyminen ja hyväksyminen 
• esityslista tullut osallistujille teamsin välityksellä 

5. Käyttäjien edustajien ja rehtorien arvio sisäilmatilanteesta. Käyttäjien edustajat Toni 
Viita ja Heidi Fabritius 

• käyttäjien puolelta on tullut palautetta 
o keittiö: ei oirehdintaa 
o siivous: kellarikerroksessa oirehdintaa 
o luokka Y12 (204): ei oirehdintaa, tukkoisuutta, mutta ei aikaisemman  
o airut-laitteet tekevät ilman raikkaammaksi 
o airut saattaa tehdä sisäilman viileähköksi 

• rehtorilla ei edelliseen lisättävää, samat havainnot kuin edellä 
o sisäilma on niin hyvä kuin näissä olosuhteissa voi olla 

6. Luokkahenki Oy näkemys sisäilmastosta 
• Laitteet asennetaan luokkiin elokuun lopussa 

o ei suurta muutosta kevääseen verrattuna 
o lokakuun tuloksissa hyvinvointi-indeksi on korkeampi, tulokseen vaikuttaa 

myös se, että on ollut syysloma ja 9-luokat ovat olleet pois koulusta 
o oirehdinta vähentynyt, väsymys vähentynyt selkeästi 
o hyvinvointi indeksi noin 70 viime talvena, keväällä indeksi on kohonnut, 

tämän syksyn osalta indeksi noin 75, huomattava on, että lokakuussa on 
ollut syysloma ja 9-luokat ovat olleet pois 

o VOC-kaasujen määrä on vähentynyt, kun verrataan määriä viime 
keväiseen 

o päärakennuksen remontti on vaikuttanut positiivisesti 
o oirehdintaa edelleen Y 11, Y 14 ja Lin D, jäädään seuraamaan 

7. Kouluterveydenhuollon arvio tilanteesta 
• oppilaiden puolelta ei ole tullut viestiä oirehdinnasta 

8. Työterveyshuollon arvio tilanteesta 
• henkilöstön puolelta ei ole tullut ilmoitusta oirehdinnasta 
• kyselyn perusteella voidaan todeta, että tehdyt toimenpiteet ovat auttaneet, 

mutta ilmastointilaitteet pitävät melua luokkatiloissa 
9. Kiinteistöhuollon toimenpiteet 

• tilanne näyttää rauhalliselta 
10. Elina Kaitajoki / Inspector Sec Oy, tehdyt toimenpiteet, sisäilmakyselyn tulokset ja 

tulevat toimenpiteet 
• ei uusia toimenpiteitä 
• Luokkahenki Oy tuloksista tämän syksyn tilanteesta ei voida käyttää hyväksi 

arvioidessa sisäilmaa. Rehtorin mukaan tilanne on nyt niin hyvä kuin vain olla 
olla tässä tilanteessa. Otetaan pidempi seurantajakso ja pidetään seuraava 



kokous helmikuussa jolloin arvioidaan kesän toimenpiteiden onnistumista. Jos 
tulee tarvetta voidaan tietysti ottaa kokous aikaisemminkin. 

• keittiössä tehdyt toimenpiteet ovat auttaneet 
• seurataan tilannetta  
• mikäli tilanne muuttuu, pidetään palaveri 

11. Muut asiat 
• ei asioita 

12. Seuraava kokous Ma 12.2. klo 9-10 

13. Kokouksen päättäminen, puheenjohtaja päätti kokouksen klo 9.33. 

 


